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1 Godkendelse af dagsorden  
Sagsnr.: 
Sagen afgøres i: Børne- og Skoleudvalget 
 
Sagsresumé:  
 
 
Sagsbeskrivelse: 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
  
 
Vurdering:  
  
 
Indstillinger:  
Indstilles til godkendelse. 
 
 
Beslutning i Børne- og Skoleudvalget den 31-01-2022:  
Godkendt. 
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2 Midlertidig løsning på Frederiksodde Skoles kapacitetsudfordringer   
Sagsnr.:22/96 
Sagen afgøres i: Børne- og Skoleudvalget 
 
Sagsresumé:  
Forvaltningerne i Dagtilbud, Skole og Fritid samt Infrastruktur og Ejendomme har længe været i 
dialog med både Frederiksodde Skole (FOS) og de øvrige distriktsskoler om, hvordan vi i fælles-
skab får håndteret de pladsproblemer, som FOS har. Børne- og Skoleudvalget præsenteres for et 
oplæg til en midlertidig løsning, der kan aflaste udfordringerne, indtil en permanent løsning er 
fundet. Der lægges op til, at udvalget godkender et løsningsforslag for afd. A og godkender en 
procesplan for, hvordan der også findes en løsning for afd. B, C og D. 
 
Sagsbeskrivelse: 
Det er med budgetforliget 2022-2025 besluttet, at Børne- og Skoleudvalget i foråret 2022 skal 
drøfte en permanent løsning på de kapacitetsudfordringer, som Frederiksodde Skole (FOS) har. 
Der er på forhånd afsat 40 mio. kr. hertil i forbindelse med prioriteringen af anlægsmidlerne til 
skoleområdet fra Budget 2021, jf. Byrådsbeslutning den 6. september 2021. 
Der er dog behov for at finde en midlertidig løsning, som kan fungere, indtil en permanent løs-
ning er på plads. Det skyldes, at pladsproblemerne er så store, at det udfordrer elevernes læ-
ringsmiljø og medarbejdernes arbejdsmiljø. Problemstillingen er derfor heller ikke ny. Børn, Unge 
og Kultur forelagde derfor både Børne- og Skoleudvalget, Økonomiudvalget og Byrådet for fem 
scenarier i juni 2021, hvoraf to blev vurderet mulige. Ingen af løsningerne blev godkendt. Børn, 
Unge og Kultur fik i stedet mandat til at udvide mulighedsrummet til løsninger, der involverer 
pavilloner. Forvaltningen orienterede på daværende tidspunkt om, at det vil være mest fordelag-
tigt at arbejde henimod, at en hel afdeling fra FOS flytter ud af de nuværende lokaler på Ullerup-
dalvej, og at der findes lokaler til afdelingen i umiddelbar nærhed af anden basismatrikel, fx afd. 
Indre Ringvej eller afd. Bøgeskov. Dette for at udnytte synergien og potentialerne i at have speci-
alpædagogiske kompetencer tæt på almenområdet. Det blev estimeret, at der ville være behov 
for at finde lokaler egnet til undervisningsbrug til 40-50 elever. 
Børn, Unge og Kultur samt Infrastruktur og Ejendomme har med afsæt heri været i dialog med 
både medarbejdere, ledere og skolebestyrelser fra både FOS og de øvrige distriktsskoler om en 
løsning, der: 
 understøtter visitationsudvalgets arbejde for, at alle elever får det rette skoletilbud så tæt på 

almenområdet som muligt. 
 understøtter fremtidens læringsmiljø for alle elever; vi skal ikke forbedre et sted og forringe 

et andet sted. 
 tilgodeser alle afdelinger på FOS, og så vidt muligt fastholder alle afdelinger med basis- og 

udskolingsdel på samme matrikel. 
 giver mulighed for, at elevtallet på FOS kan stige. 
 kan etableres hurtigst muligt og senest ved starten af skoleåret 2022/2023, dvs. senest pr. 1. 

august 2022. 

Rammesætningen er yderligere beskrevet i bilag til sagen. Bilaget beskriver også alle de under-
søgte scenarier og angiver forvaltningens vurdering af deres realiserbarhed indenfor den givne 
rammesætning.  
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Med afsæt i forarbejdet lægges der op til en midlertidig løsning, der i tråd med Byrådets godken-
delse i juni 2021 involverer pavilloner – og fortsat med en vurdering af, at de bedst placeres på en 
basisafdeling, nemlig på afd. Indre Ringvej og afd. Bøgeskovvej.  
Forslaget til midlertidig løsning indebærer konkret, at: 

 FOS’ afd. A får dispositionsret til to nye pavilloner på Indre Ringvej, der lejes og opstilles 
hurtigst muligt. Der forventes ibrugtagning senest fra skoleåret 2022/2023.  

 FOS’ afd. B’s basisafdeling (forventet 40-45 elever) fra skoleåret 2022/2023 flytter til afd. 
Bøgeskovvej. Der opstilles i den forbindelse 14 pavilloner, der i dag står ved Sundhedshu-
set. Den endelige placering på udearealerne i Bøgeskov undersøger vi stadig. Pavilloner-
ne vil blive renoveret og indrettet i dialog med FOS. FOS kommer til at dele faglokaler, 
idrætsfaciliteter, mødelokaler og personalefaciliteter med afd. Bøgeskovvej. FOS har pul-
jemidler til etablering af legeplads, som vil blive brugt i denne sammenhæng.  

 FOS bevarer alle deres undervisningslokaler på Ullerupdalvej – til gavn for bl.a. afd. C og 
D.  

 Afd. Nørre Allé får lettet presset på deres faglokaler 

For FOS betyder den midlertidige løsning, at kapacitetsproblemerne i afd. A og B forventes imø-
dekommet, men også at afd. B ikke som ønsket af FOS forbliver samlet på én matrikel. Dette er 
valgt, dels fordi de 14 pavilloner har vist sig ikke at være tilstrækkeligt til at rumme hele afd. B, 
dels et ønske om at give det nye fællesskab mellem afd. B og afd. Bøgeskovvej de bedste forud-
sætninger for at lykkes i en løsning, der rummer muligheder for begge afdelinger. Denne løsning 
gør efter forvaltningens vurdering det muligt at kunne fokusere på de (special)pædagogiske og 
kollegiale muligheder ved fællesskabet frem for eventuelle fysiske begrænsninger og indskrænk-
ninger. Det har fra forvaltningens side også været vigtigt, at det fortsat skal være attraktivt for fa-
milierne i lokalområdet at tilvælge afd. Bøgeskovvej som folkeskole.  
Forslaget betyder som nævnt, at presset på faglokaler på Nørre Allé lettes, men ikke så meget 
som hvis, det var valgt at flytte udskolingen med til Bøgeskov. Det er her vægtet højt at mindske 
transport til og fra faglokaler for afd. B’s elever så meget som muligt. Der vil i samarbejde med 
FOS’ ledelse og medarbejdere blive set på, hvordan den frigivne kapacitet på Ullerupdalvej bedst 
anvendes, så afd. C og D tilgodeses. 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Se bilag til sagen. 
Der blev i forbindelse med prioriteringen af anlægsmidlerne til skoleområdet afsat en buffer på 
23 mio. kr. til supplerende anlægsudgifter og midlertidige løsninger ifm. kommende anlægsarbej-
de. Puljen skal således også finansiere udgifter knyttet til renoveringen af de øvrige fire skoler, 
der er prioriteret i anlægsprogrammet, og ikke kun en midlertidig løsning til Frederiksodde Skole. 
Styregruppen vurderer, at løsningsforslaget til afd. A kan finansieres herigennem. Løsningsforsla-
get til afd. B har en række afledte driftsudgifter, som vil kunne finansieres via omlægning af an-
lægsudgifterne i bufferpuljen til drift eller via omprioritering af driftsmidler i den centrale investe-
ringspulje på skoleområdet.  
 
Vurdering:  
Dagtilbud, Skole og Fritid samt Infrastruktur og Ejendomme vurderer, at alle fordele og ulemper 
ved løsningsforslaget til afd. A er belyst i processen. Forvaltningen vurderer, at løsningsforslaget 
til afd. B vil kunne belyses yderligere via yderligere dialog mellem udvalg, forvaltning og berørte 
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elever, medarbejdere, ledere og lokalsamfund. Det skal dog præciseres, at muligheden for en 
midlertidig løsning, der kan træde i kraft senest 1. august 2022 derved formentlig forpasses, og ti-
den til at etablere en god overgang for både elever og medarbejdere mindskes. 
 
Indstillinger:  
Direktør for Børn, Unge og Kultur indstiller, at Børne- og Skoleudvalget  

1. Godkender den midlertidige løsning for afd. A 
2. Godkender procesplan for yderligere dialog om løsningsforslag for afd. B 
3. Drøfter og beslutter hvilke scenarier ift. afd. B, der eventuelt skal belyses yderligere 

 
Beslutning i Børne- og Skoleudvalget den 26-01-2022:  
Ad 1) Godkendt 
Ad 2) og Ad 3) udsættes til et ekstraordinært udvalgsmøde mandag den 31. januar 2022.  
 
 
Beslutning i Børne- og Skoleudvalget den 31-01-2022:  
 
Ad 2) Der arrangeres i uge 8-9 dialogmøder med repræsentanter for forældre, lokalsamfund, me-
darbejdere og ledere i hhv. Bøgeskov og på Nørre Alle/Ullerupdalsvej. Desuden involveres Handi-
caprådet, Ungebyrådet og Fredericia Eliteidræt i processen. Det sikres, at elevernes stemme kom-
mer i spil.  
 
Ad 3) Der holdes dialogmøder om to mulige placeringer: Flytning af pavilloner til enten Bøgeskov 
eller en plads ved Kommunikationsvej. 
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3 Lukket - Orientering  
Sagsnr.:22/157 
Sagen afgøres i: Børne- og Skoleudvalget 
 
Beslutning i Børne- og Skoleudvalget den 31-01-2022:  
Ingen orientering. 
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4 Underskriftsside  
Sagsnr.:22/157 
Sagen afgøres i: Børne- og Skoleudvalget 
 
Sagsresumé:  
Udvalget skal godkende beslutningsprotokollen. 
 
 
Sagsbeskrivelse: 
Udvalget skal godkende beslutningsprotokollen. 
 
For at godkende beslutningsprotokollen, skal hvert medlem underskrive ved at trykke på God-
kend i First Agenda. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
  
 
Vurdering:  
  
 
Indstillinger:  
Fagafdelingen indstiller  
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Underskriftsside 
 
Ole Steen Hansen 

 
Cecilie Roed Scultz 

 
Connie Maybrith Jørgensen 

 
Pernelle Jensen 

 
Palle Dahl 

 


	Referat - Børne- og Skoleudvalget
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_AgendaStart2
	AC_AgendaStart
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_InsertTOC
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_AgendaStart3
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_CommitteeName2
	AC_MeetingDate2
	AC_CommitteeName
	AC_CommitteeName
	AC_CommitteeName3
	AC_MeetingDate
	AC_AgendaStart4


